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Novi Pazar - Bo{njaci koji ̀ ive u vi{e zemalja
nekada{nje SFRJ obele`ili su 28. septembar,
Me|unarodni dan Bo{njaka. Tim povodom
je u Bo{nja~kom nacionalnom vije}u (BNV) u
Novom Pazaru odr`an sve~ani prijem. 
Na Svebo{nja~kom saboru, koji je odr`an u
Sarajevu, 27. i 28. septembra 1993. godine,
usvojena je Deklaracija kojom je bo{nja~-
kom narodu vra}eno nacionalno ime - Bo-
{njak, a bosanski naveden kao maternji je-
zik. Usvajanjem ove Deklaracije potvr|ena
je kona~no nacionalna zrelost Bo{njaka kao
politi~ki suverenog i kulturno posebnog na-
roda, a BNV je 28. septembar proglasio za

Dan Bo{njaka u Republici Srbiji. Isti datum
se obele`ava i u ostalim zemljama u kojima
`ive Bo{njaci. 
Dan Bo{njaka je obele`en i u Severnoj Make-
doniji, a u skopskoj op{tini ^air otvoren je
spomenik `rtvama genocida u Srebrenici.
Ovim povodom, Skoplje su posetili ~lan
Predsedni{tva BiH [efik D`eferovi} i grado-
na~elnik Novog Pazara Nihat Bi{evac. Grado-
na~elnik Bi{evac je iz Skoplja uputio ~estit-
ku povodom Dana Bo{njaka. „Bo{njacima
najsrda~nije ~estitam 28. septembar, Dan
Bo{njaka, uz `elju da ~uvaju}i svoj identitet
i neguju}i posebnosti istrajemo na putu mi-
ra, uva`avanja i tolerancije“, poru~io je gra-
dona~elnik Bi{evac. Predsednik op{tine ^a-
ir, u kojoj `ivi 65 hiljada stanovnika, me|u
kojima i brojna bo{nja~ka zajednica, Visak
Ganiju naveo je da Bo{njaci ~ine va`an deo
ove sredine. U razgovoru sa gradona~elni-
kom Bi{evcem, Ganiju je izrazio `elju da se
^air i Novi Pazar pobratime. 

N. D. 

Bo{njaci obele`ili nacionalni praznik
Godi{njica Svebo{nja~kog sabora odr`anog u Sarajevu 28. septembra 1993.
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Strana II

Vra}eni suspendovani policajci
Novi Pazar- Inspektori Policijske uprave u Novom Pazaru E.G. (33) i E.H. (32), ko-

ji su krajem pro{le godine suspendovani zbog te`e povrede du`nosti, vra}eni su na po-
sao, nezvani~no saznaje radio Sto plus. Oni }e, odlukom drugostepene Disciplinske ko-
misije, narednih {est meseci primati zaradu umanjenu za 40 odsto, ~ime je preina~ena
prvostepena odluka po kojoj je trebalo da budu raspore|eni na radno mesto sa ni`im
stepenom stru~ne spreme. Policijska uprava u Novom Pazaru je 18. decembra saop{ti-
la da je protiv njih pokrenula disciplinske postupke zbog te`e povrede slu`bene du`no-
sti i udaljila ih sa posla do okon~anja postupka. “Policijski slu`benici su sedeli u jed-
nom kafi}u u Novom Pazaru sa N.B. (37) na koga je, neposredno nakon toga, kako se
sumnja, pucao N.A. (38)”, saop{tila je tada Policijska uprava.

S. D. 

Novi Pazar protiv Budu}nosti iz Dobanovaca
Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara igra}e na svom terenu protiv Budu}nosti iz Dobanovaca u {es-

naestini finala Kupa Srbije, odlu~eno je ̀ rebom u Beogradu. Utakmice {esnaestine finala Kupa Srbije na pro-
gramu su 27. oktobra. Branilac trofeja Crvena zvezda takmi~enje }e po~eti utakmicom protiv In|ije u gos-
tima, Partizan }e do~ekati tre}eliga{a Trajal. S. D. 

Izlo`ba slika
U okviru obele`avanja Dana Bo{njaka, u
sedi{tu BNV u Novom Pazaru otvorena je
izlo`ba slika nastalih u okviru pete likov-
ne kolonije „Sjenica 2021“. Izlo`ba traje
dve nedelje. 

Preduzetnica Angela Suboti} Popovi} jedina dama me|u piland`ijama 

Tri decenije u „mu{kom“ poslu
Nova Varo{ - Angela Suboti} Po-

povi} (62), uspe{na porodi~na, po-
slovna i dru{tveno anga`ovana Rado-
injka, jedna je od retkih preduzetnica
u novovaro{kom kraju koja je svoju
sudbinu i biznis vezala za seosko og-
nji{te. Diplomirana je ekonomistki-
nja i jedina dama me|u piland`ija-
ma. Vlasnica je prve registrovane fir-
me na ovim prostorima - DOO „11.
maj“, koja se bavi primarnom proiz-
vodnjom prerade drveta. Zahvaljuju-
}i nepresu{noj energiji i inicijativi,
upornosti, izo{trenoj poslovnoj intu-
iciji i menad`erskim sposobnostima,
Angela pune 33 godine uspe{no istra-
java u tipi~no „mu{kom“ poslu. 

R. P.

Sara Kne`evi}, peva, pi{e poeziju, recituje stihove

Mladim pribojskim umetnicima
treba dati {ansu

Novopazarski superliga{i formirali timove 
za izazove najja~ih liga

Ne mogu se pohvaliti 
brojem mladih igra~a
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Novi Pazar



D`ejlan Toski} je drugi 

Novopazarac sa titulom

seniorskog {ampiona

dr`ave u boksu

Novi Pazar - Direktor Ustanove
za sport Novi Pazar Emir Mehmedo-
vi} ~estitao je bokseru D`ejlanu To-
ski}u i Bokserskom klubu Dandi na
istorijskom rezultatu u [apcu, gde je
mladi borac postao seniorski {am-
pion Srbije.

„Grad Novi Pazar i ovda{nje sport-
ske institucije u skladu sa mogu}nosti-
ma poma`u Toski}ev razvoj. Nastoja-
}emo da mu omogu}imo dalji napre-
dak. Dandi je klub sa mnogo polaznika
i takmi~ara, sa ozbiljnim trenerskim ti-
mom“, rekao je Mehmedovi} na prije-
mu u ~ast dr`avnog prvaka u boksu,
prenosi gradska informativna slu`ba.
Toski} je pre desetak dana postao dru-
gi Novopazarac sa titulom seniorskog
{ampiona Srbije, ~ime je obezbedio sta-
tus najboljeg doma}eg borca u katego-
riji do 71 kilograma i mesto u reprezen-
taciji Srbije na predstoje}em Svetskom
prvenstvu u Beogradu.

„Spreman sam oti{ao u [abac jer su
iza mene i dva meseca reprezentativnih

priprema na Zlatiboru. Zahvalan sam
sportskom direktoru Dandija Nijaziji
Mujdragi}u, trenerima Salihu \erleku,
Amelu Zejnelovi}u i Mireli Barud`i}.
Sre}an sam {to sam se na listi prvaka
Srbije pridru`io svom biv{em treneru
D`evadu Ibrovi}u“, naveo je Toski}.
Osniva~ Dandija Nijazija Mujdragi} re-

kao je da je od ishoda finala u [apcu za-
visio nastup Toski}a na Svetskom pr-
venstvu.

„Upotpunili smo klupsku kolekciju
trofeja. Toski} je veliki potencijal i po-
trebno je da ga svi podr`e. Kao pred-
stavnici kluba, borimo se da na{u decu
izvedemo na pravi put i napravimo od

njih ljude. Ako je neko dobar sportista,
bi}e i dobar ~ovek“, ocenio je Mujdra-
gi}.

Trener Salih \erlek bio je trener
D`evada Ibrovi}a, s kojim je osvojio dr-
`avnu titulu 2005. godine, a sada je isti
rezultat ostvario i sa Toski}em.“Na{
borac je u finalu bio mnogo bolji rival i

taj prekid krajem prve runde spasio je
od ve}ih isku{enja njegovog protivnika
Vladimira Guba{a iz Sombora. Nadam
se da }e se Toski} uz pomo} grada i
gradskih sportskih institucija spremiti
kako treba za najstupaju}e Svetsko pr-
venstvo“, kazao je \erlek.

S. D. 
Priboj - Zbog rekonstrukcije puta

Kokin Brod - Pribojska Banja, koja je
u toku, potpuna obustava saobra}aja
na ovoj trasi, u periodu od 7 do 18 ~a-
sova, na snazi je sve do kraja godine.
Mo}i }e da prolaze samo me{tani.

Deonica puta od Priboja do Koki-
nog Broda duga je 28 kilometara, od
~ega se pola nalazi na teritoriji op{ti-
ne Priboj, a pola pripada op{tini No-
va Varo{. In`enjeri firme „Novi Pazar
- put“ ka`u da je deonica gra|evinski
jako zahtevna jer se, pored pro{irenje
saobra}ajnice na {est metara, oja~ava
podloga, grade potporni zidovi sa `i-
~anom konstrukcijom i drena`ni si-
stem sa propustima za odvo|enje po-
vr{inskih voda, pa zbog toga rade i vi-
kendom. Na izvo|enju radova anga-
`ovana je i firma „Putevi U`ice“

Vrednost radova je procenjena na
milijardu dinara, a radi se istovreme-
no iz oba smera, od Kokinog Broda i
Pribojske Banje. Za sada je na delu
op{tine Nova Varop asfaltirano oko

dva kilometra puta. Procena je da }e
za potpuni zavr{etak radova biti po-
trebne dve godine. Ovaj dr`avni put
drugog reda najkra}a je veza izme|u
Nove Varo{i i Priboja, spaja ove op{ti-
ne sa grani~nim prelazom Uvac i
omogu}ava im izlazak na magistralnu
Zlatibor - ju`ni Jadran. 

Me{tanima podru~ja, koja }e biti
obuhva}ena obustavom, (Kratovo,
Ruto{i, Radoinja, Vrane{a), bi}e omo-
gu}en prolazak, uz kopiju li~ne karte,
koju }e davati na uvid redarima na
gradili{tu. Alternativni putni pravac
do Kokinog Broda je od Priboja, pre-
ko Bistrice i nove Varo{i, dok gra|ani
Priboja i okoline do U`ica mogu i}i i
preko Dobruna i Mokre gore. Pred-
stavnici vlasti op{tina Priboj i Nova
Varo{, pored privrednog, isti~u i zna-
~aj rekonstrukcije ovog puta za razvoj
turizma, naro~ito Pribojske Banje i
njeno spajanje ssa Zlatarom i Zlatibo-
rom.

S. B. 
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi Pazar

NOVI PAZAR DANAS Prevoz drva uni{tava puteve u Prijepolju i okolini

Bez ikakvog ograni~enja 
Naglo je porastao broj

onih koji seku i tran-

sportuju drva iz {uma u

prijepoljskoj op{tini

Prijepolje -Prijepolje je siroma{na
op{tina. Osim prirodnih bogatstava, a
to }e re}i sirovina, nema mnogo da
ponudi. Industrija je prakti~no nesta-
la, stanovni{tvo je nau~ilo da se dovija
i snalazi du`e od tri decenije. Jedno od
zanimanja koja su postala popularna
posebno u protekloj deceniji je prevoz,
pa je broj kamiona u prijepoljskoj op-
{tini, po glavi stanovnika, verovatno
jedan od najve}ih u Srbiji. Transport
drvne mase bio je uvek „prepozna-
tljiv“, a putevima, pre svega gradskim
ulicama, mogli su se videti traktori ili
„tami}i“ koji su zamenili one ~uvene
konje natovarene drvima. Ve}ih ka-
miona na prijepoljskim ulicama nije
bilo. Posebno ne „pretovarenih“ bal-

vanima ogromne kubika`e. Naglo je
porastao broj onih koji seku i tran-
sportuju drva iz {uma u prijepoljskoj
op{tini. Na to su ukazivali i ̀ itelji bro-
darevskih sela i ̀ itelji sela Babina. Sli~-
no je i na putu za selo Kosatica. Mo`e
se videti ceo „konvoj“ kamiona nato-
varenih drvnom masom, kako u „ko-
loni“ voze ovim putem, sa registar-
skim oznakama i iz susednih op{tina.
Sve su to podru~ja bogata {umom. Pu-
tevi naglo propadaju pod teretom
ogromnih tovara koji vi{estruko pre-

ma{uju putne kapacitete. Te{kom
mukom do mnogih sela, uz svesrdnu
pomo} me{tana koji su ulagali i svoja
imanja ali i svoju radnu snagu, naj~e-
{}e besplatno, probijani su i asfaltirani
seoski drumovi. Sada smo na putu da
uni{timo te te{kom mukom „uli~ene“
puteve. Drvo je o~igledno tra`ena ro-
ba, dobro prolazi na tr`i{tu, sve je vi{e
preduze}a koja se bave preradom dr-
veta ili pretvaranjem {uma u isplativ
ogrev. O~igledno je izmaklo je svakoj
kontroli. Ne}emo re}i da je to se~a {u-
ma ali ho}emo re}i da je to nekontro-
lisani saobra}aj teretnih vozila.

Jo{ ne{to postaje alarmantno, a nije
ga bilo do pre neku godinu je kretanje
takvih kamiona gradskim ulicama.
Bogato drvnom masom i {umom sva-
kako je jedno od prigradskih sela koje
je i dobilo ime po kvalitetnom drvetu
kakav je hrast. U ovoj i pro{loj godini
broj kamiona koji „svla~e“ tone i tone
drveta je uvi{estru~en. Iz pravca Rasna

i Pilatovca svakodnevno u grad, uli-
com koja nije projektovana za takav
saobra}aj, prolazi na desetine kamio-
na neutvr|ene nosivosti. Ima i kamio-
na koji nemaju nikakve oznake. Ulica
Du{ana Puzovi}a je pravi primer za to.
To je gradska ulica, nije {umski put i
nedopustivo je da nema saobra}ajni
znak koji ograni~ava nosivost. Nekad
je bio, ali kao i mnogi saobra}ajni zna-
ci, nestao je. Nema znaka, nema kazne,
nema buni{, nema prigovara{. @ali se,
{to bi rekao narod, ako ima{ kome. 

Lokalna samouprava je nadle`na
za ovaj problem. Ona je ta koja mo`e
da ograni~i nosivost kamiona i zabra-
ni da se preveliki teret transportuje
gradskim ulicama i ostalim putevima
koji nisu projektovani za toliki teret.
Ukoliko ne `eli to da u~ini, pravdaju-
}i to „nezaposleno{}u“ i „pravom na
rad“, onda je u obavezi da odr`ava
puteve. Svedoci smo da se to ne ~ini i
da su ozbiljno ugro`ene gradske ulice
i seoski putevi. Osim {to su po~ela da
se pojavljuju te{ka o{te}enja i vidljive
rupe koje je sve te`e zaobi}i, ugro`e-
ne su i {ahte za vodovod i kanalizaci-
ju. I dok prijepoljska lokalna samou-
prava ne reaguje, neke op{tine su
uvode red. U op{tini Nova Varo{, po-
stavljeni su saobra}ajni znaci kojima
se na 18 tona ograni~ava nosivost. U
op{tini Ivanjica, i to za {umski put,
ograni~enje je sedam tona. I u Lu~a-
nima su doneli odluku kojom „brane
puteve od „kamiond`ija“. Naime, op-

{tinskim pravcima mogu se kretati
kamioni do 20 tona ukupne mase, a
nekategorisanim do 15 tona. To su
odlu~ili odbornici na skup{tinskom
zasedanju u septembru pro{le godine.
Za dva meseca je postavljena vertikal-
na i horizontalna signalizacija posle
~ega je mogla da interveni{e policija i
saobra}ajna inspekcija. 

O~igledno je poslednji trenutak da
se ova oblast dovede u red i u Prijepo-
lju  

Indira Had`agi}-Durakovi}

Identitetska pitanja bi}e u fokusu narednih izbora

Prijem za {ampiona Toski}a 

Rekonstrukcija puta i obustava saobra}aja
na trasi Pribojska Banja- Kokin Brod

Od sedam do 18 sati
samo me{tani mogu

da pro|u

Zavr{eno su|enje bra~nom paru Muhovi} zbog ubistva Anela Papi}a

Tu`ila{tvo tra`i 40 godina zatvora, 
odbrana osloba|anje

Ubijeni bio ljubavnik Mubere Muhovi} koja se na su|enju branila }utanjem 

Novi Pazar- Su|enje Senadu (38) i
Muberi (36) Muhovi}, optu`enim da
su juna 2017. godine u ataru sela Pono-
rac kod Sjenice ubili Anela Papi}a (32),
zavr{eno je pred Vi{im sudom u No-
vom Pazaru. Izricanje presude zakaza-
no je za 5. oktobar.

Zamenik Vi{eg javnog tu`ioca u za-
vr{noj re~i precizirao je optu`nicu ko-
jom je ovom bra~nom paru na teret
stavljeno izvr{enje krivi~nog dela te{ko
ubistvo u saizvr{ila{tvu. On je zatra`io
od sudskog ve}a da optu`ene proglasi
krivim i odredi im kaznu zatvora od 40
godina jer je, kako je ocenio, tokom
glavnog pretresa, potkrepljena dokazi-

ma i izjavama svedoka, utvr|ena nji-
hova krivica.

Zastupnik o{te}enih dodao je da se
porodica Papi} pridru`uje krivi~nom
gonjenju optu`enih, a da }e pravo na
naknadu {tete potra`iti u parni~nom
postupku. Branioci okrivljenih zatra`i-
li su od sudskog ve}a da njihove klijen-
te oslobode optu`be, kao i da se brane
sa slobode, jer tu`ila{tvo tokom istra-
ge i glavnog pretresa, kako smatraju,
nije uspelo da doka`e njihovu krivicu.
Optu`eni su se saglasili sa zavr{nim re-
~ima svojih branilaca, dok je Senad
Muhovi} kratko poru~io da mu je `ao
zbog smrti Papi}a. Supru`nici se tere-

te da su 23. juna 2017. godine Anela,
Muberinog ljubavnika, namamili u
Lemi}a gaj, u blizini Ponorca, a potom
ga napali i ubili, zadav{i mu 27 udara-
ca tupim predmetom, nanev{i mu vi-
{estruke prelome kostiju lobanje, ruku
i {ake. 

Sumnja se da su ga nakon toga od-
vukli do obli`njeg {iblja i poku{ali da
ga zapale. Telo Papi}a prona|eno je
dan kasnije, a supru`nici su u me|u-
vremenu pobegli u Nema~ku. Senad je
na su|enju izneo svoju odbranu, dok
se njegova supruga sve vreme branila
}utanjem.

N. D. 

Ulicama prolaze natovareni kamioni bez ograni~enja
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U DVE RE^I

Preko rijeke do {kole 
Ro`aje - Ro`ajske osnovne i srednje {kole suo~ene su sa brojnim problemima, manjak u~i-

onica, neopremljenost fiskulturih sala, {kolskih kabineta ra~unarima, kao i nepostojanje ka-
bineta za nastavu iz stru~nih predmeta. U izvje{taju o radu obrazovnih ustanova isti~e se da
je osnovna {kola u Ba}u suo~ena sa nedostatkom vode za pi}e, a najve}i problem je {to {kola
nema pristupnu saobra}ajnicu. Da bi se do{lo do {kole, potrebno je pregaziti korito rijeke Ibar.
To mo`e da se izvede samo kada je nizak vodostaj, kazao je direktor {kole Hasredin Muri}. [ko-
lu u Ba}u nastavu poha|a 185 u~enika, a direktor Muri} u izvje{taju koji je dostavljen Skup{ti-
ni op{tine naveo je da su se povodom tog problema u vi{e navrata obra}ali Direkciji za saobra-
}aj tra`e}i postavljanje saobra}ajne signalizacije. Nijesu do sada dobili odgovor. 

Jo{ 100 knjiga za bjelopoljsku biblioteku
Bijelo Polje- Gradska biblioteka u Bijelom Polju obogatila je fond za preko 100 novih na-

slova, i to u okviru je programa redovne nabavke knjiga, saop{tili su iz Centra za kulturu ,,Vo-
jislav Bulatovi} Strunjo“. Kako navode u saop{tenju, u pitanju su razli~iti ̀ anrovi, od aktuelnih
dobitnika regionalnih i svjetskih knji`evnih nagrada, preko bestselera, knjiga za djecu i {kol-
ske lektire. ,,Sadr`aj na{e biblioteke bogatiji je za djela eminentnih autora, od kojih izdvajamo
Laneta Basta{i}a, Semezdina Mehmedinovi}a, Sa{u Stani{i}a, Sandru Braun, Amandu Kvik,
biografiju jedinog jugoslovenskog nobelovca Iva Andri}a, koju je napisao njema~ki novinar
Mihael Martens. Ovo je samo dio planirane nabavke za ovu godinu, a do kraja godine }emo
jo{ jednom obradovati na{e vjerne ~itaoce“, dodaju iz Centra za kulturu.

Vladimir Marinkovi}, 
direktor Gradske topla-

ne u Novom Pazaru

Spremni 
za grejnu 
sezonu

Gra|ani za grejanje
duguju oko 113 
miliona dinara

Gospodo opozicioni politi~ari,
imam pitanje za vas: ,,Su ~im }ete
izi} pred Milo{a’’? Vule nema taj pro-
blem koji se postavio pred vas. Izgra-
dio je veliki spomenik Stefanu Ne-
manji, usvojio Zakon o za{titi }irilice,
gradi}e veliko svesrpsko svetili{te,
memorijalni centar o Jasenovcu u
Donjoj Gradini, na kraju, tu je i proje-
kat epohe - srpski svet, ujedno i ̀ i-
votno delo „najve}eg sina“ u istoriji
srpstva, kojeg po mi{ljenju njegovih
saradnika, ovaj narod nije dostojan.

Istina, sna{li su se pojedini politi-
~ari na vreme. Tako je Nenad ̂ anak
lansirao tezu o vojvo|anskom iden-
titetu, dok je Ugljanin obezbedio se-
bi bo{nja~ku Jovanku Orleanku.
Snalazi se i Vulin kao potparol srp-
skog sveta. A {to se ti~e vas ostalih,
ne zamerite, ostajete bez prepozna-
tljivog identiteta, bar za jednog pro-
se~no obave{tenog i relativno zain-
teresovanog glasa~a. Eto, da je Vule
glavni dasa, pokazuju i Angela Mer-
kel koja je u opro{tajnoj poseti do{la
kod na{eg predsednika ali i drugi,
od Kristijana [mita do Taipa Erdoga-
na. Izgleda da je srpski svet ba{ usta-
lasao Balkan i da je Vule sebe ba{ lo-
cirao u centar. E sad, imam i nekih
sumnji.

[to se ti~e Vulina u redu, on je
Vuletov ministar policije i nije mu
te{ko da razume tokove kojim se
kre}e srpsko dru{tvo, obave{ten je;
^anak se uvek izdvajao briljantnom
inteligencijom premda ga protivni-
ci deklari{u Vuletovim nezvani~nim
poverenikom za okru`enje, a {to se
Ugljanina ti~e, u velikim sam dile-
mama. Naime, nikako nisam sigu-
ran da li je „bo{nja~ka Jovanka Or-
leanka“ (u~iteljica koja je prvog da-
na {kole |acima pustila himnu san-
d`a~kih Bo{njaka) njegov projekat
ili se Bog i nama Bo{njacima smilo-

vao pa nas obasjao svojim promi-
slom da u krizi nam bo{nja~kog li-
derstva uka`e put kojim treba da se
uputimo. Ako u to nisam siguran, a
ono siguran jesam da nam je njen
slu~aj nedvosmileno pokazao da
smo uklju~eni kao zajednica u srp-
ski svet. Biti uklju~en je ipak pred-
nost, jer biti isklju~en je ipak hendi-
kep. Eto, niko se ne brecnu {to Al-
banci na jugu Srbije nisu tretirali dr-
`avnu himnu, ali {to je jedna u~ite-
ljica u Novom Pazaru na drugom
~asu deci pustila sand`a~ku himnu
bio je svesrpski identitetski inci-
dent, maltene politi~ka i dr`avna
katastrofa. I sad smo pred novim fe-
nomenom, brojne u~iteljice }e sle-
diti pomenuti slu~aj pa }e se poli-
ti~ka kampanja preneti u u~ionice
osnovnih {kola u Sand`aku gde se
nastava odvija na srpskom i bosan-
skom jeziku, zavr{avaju}i na me|u-
sobnoj isklju~uvosti re~i i pojmova.
Tako je najnoviji slu~aj vezan za jed-
nu u~iteljicu srpskog identiteta koja
je dete bo{nja~kog identiteta ispra-
vila u govoru rekav{i mu da se otac
ne ka`e - babo, ve} - tata. Kako }e
se ovaj slu~aj zavr{iti na izborima,
vide}emo. 

Hteli, ne hteli, shvatismo, mi pro-
se~ni glasa~i, da su identitetska pita-
nja u fokusu narednih izbora. Kao

{to se od oka vidi, Vule je daleko u
prednosti. Ali se preda mnom sada
name}u druga pitanja. Sve mi je u
svesti Bodrijar, postmoderni mislilac
koji je promi{ljao ,,Melodramu razli-
ke’’. Naime on je konstatovao da
,,Drugost vi{e ne postoji...Postala je
skupocena stvar. Onaj ko je gospo-
dar op{tih simbola Drugosti i razlike,
gospodar je sveta. Onaj ko ne pro-
mi{lja razliku, ko ne igra razlike, tre-
ba da bude uni{ten. Radikalno Dru-
go je NEPODNO[LJIVO, ne mo`e se
uni{titi, ali se ne mo`e ni prihvatiti...’’ 

Dakle, trebalo bi po~eti odavde.
Imamo jedan jasno ocrtan identitet-
ski blok srpskog sveta. Njegovi eks-
tremni polovi se ocrtavaju spram
Crne Gore i Bosne. U Crnoj Gori de-
luje sa pozicija verskog nacionali-
zma o ~emu se puno govori i pi{e i
o ~emu }e se tek govoriti. U Bosni
deluje sa pozicija verbalnog separa-
tizma koji mo`e pre}i u konkretnije
oblike secesije. Ako je, veruju}i Bo-
drijaru, svi koji slede ovu liniju srp-
skog sveta a ne liniju „drugosti“ bi}e
na gubitni~koj strani u odnosu na
Vuleta. Oni koji slede neku „dru-
gost“ ima}e potvrdu svog politi~-
kog identiteta i neku {ansu politi~-
kog pre`ivljavanja. Dakle u pitanju
je krupna istorijska politi~ka i ideo-
lo{ka raskrsnica. 

Trebalo bi jo{ pone{to re}i i o
tom famoznom srpskom svetu, kon-
tekstualizovati ga u {irim relacijama
lokalnih i globalnih ~inilaca ali i unu-
tar specifi~nog mentalnog i politi~-
kog prostora vezanog za konkretne
politi~ke aktere i njihova iskustva.
Istina ovo bi mu dalo oreol ozbiljno-
sti koji mo`da uprkos vidljivim ~inje-
nicama nema. Recimo i da sva stra-
tegija u Crnoj Gori uspe i da se od
nje napravi ne{to poput podeljene
Bosne - zjape}e pukotine koje bi se
pojavile, nikada ne bi popunile iden-
titetske jazove koji ve} sada postoje.
Ideja „velike Srbije“ i „srpskog sveta“,
trajno su u~vrstila dva nacionalna
identiteta, bo{nja~ki i crnogorski i uz
njih dr`avotvorne ambicije koje }e
i}i za potpunim dovr{enjem ovih dr-
`ava kao funkcionalnih i nezavisnih
entiteta. Pozicija unutarnjih manjina
ostaje na nivou simboli~kih ravni. 

Dakle, uprkos naizgled tako vi-
dljivim pokazateljima da projekat
srpskog sveta koji se ideolo{ki te-
melji na tri stuba - ekonomski i voj-
no jakoj dr`avi, jakoj srpskoj sveto-
savskoj crkvi i jedinstvu i hegemo-
niji srpskog naroda pre svega u kul-
turnom pogledu - ostaje politi~ki
neizvestan i problemati~an jer ni je-
dan od ovih ~inilaca ne poseduje
takvu snagu i ubedljivost u dina-
mi~nom savremenom okru`enju
da bi mu obezbedio trajnu sigur-
nost i bezbednost. [tavi{e ovaj pro-
jekat uvodi element trajnog anta-
gonizma sa spoljnjim okru`enjem
koje se ve} u ovoj po~etnoj fazi po-
kazuje tako razornim. Verovatno je
toga svestan i ,,na{ Vule’’, ali bi}e da
je to i poslednja karta, u nedostat-
ku drugih, na koju mora da zaigra u
ovoj predizbornoj trci. 

Autor je akademski slikar 

iz Novog Pazara

LI^NI STAV

Pi{e: Mehmed Slezovi} 

Melodrama
nacionalnog
identiteta

Novi Pazar - Direktor Grad-
ske toplane u Novom Pazaru
Vladimir Marinkovi} najavio je
da }e grejna sezona u ovom gra-
du po~eti na vreme 15.oktobra,
a da }e probe sistema biti vr{e-
ne od 5. do 10. oktobra. On je za
radio Sto plus rekao da su za-
klju~eni ugovori o sukcesivnoj
nabavci isporuke energenata
kojih }e biti dovoljno tokom ce-
le grejne sezone.“Spremni smo
za novu grejnu sezonu i ima}e-
mo dovoljno energenata zahva-
ljuju}i potpisanim ugovorima.
Toplim probama proveri}emo
funkcionalnost toplovodne
mre`e i nadamo se uspe{noj
grejnoj sezoni“, rekao je Marin-
kovi}. Dodaje da }e korisnici od
sada grejanje pla}ati 112 dinara
po metru kvadratnom umesto
dosada{njih 102 dinara, dok }e
za privredu cena biti 336 dinara.
Ukupna dugovanja gra|ana
prema ovom javnom preduze-
}u trenutno iznose oko 113 mi-
liona dinara.  S. D. 
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MLADI U KULTURI I UMETNOSTI SAND@AKA

Novi Pazar- Po~elo je snimanje fe-
stivala Stari Grad, koji }e i ove godine,
zbog nestabilne epidemiolo{ke situaci-
je, biti odr`an onlajn i biti prikazan na
Regionalnoj TV Novi Pazat, RTVNP .
Festival je osnovan 2004. godine i na
njemu su imali prilike da se predstave
mladi muzi~ari iz zemlje i okru`enja.
U revijalnom delu su tradicionalno na-
stupale afirmisane zvezde. 

Mada je bilo nagove{taja da }e festi-
val biti odr`an krajem avgusta, u`ivo,
to nije bilo izvodnjivo, zbog pandemi-
je kovida 19. Kako je za RTVNP izjavio
direktor festivala Aladin Imamovi},
na`alost, pored svih ulo`enih napora,

odr`avanje festivala nije bilo mogu}e.
Kako bi festival bio o~uvan, odlu~eno
je da i ove godine ide onlajn, a posred-
stvom RTVNP mo}i }e da ga vide gle-
daoci {irom zemlje. Prvu no} snimanja
nastupili su novopazarski peva~i Semir
D`ankovi} i Enis Todi}, a gost festiva-
la bio je Isak [abanovi}. 

Festival Stari grad ve} godinama or-
ganizuje Mass entertaiment grupa, po-
dr`avaju Ministarstvo trgovine, turi-
zma i telekomunikacija, Grad Novi Pa-
zar, suorganizatzor je Kulturni centar
Novi Pazar, a medijski pokrovitelj je
Radio televizija Novi Pazar.

R. D.

Priboj - Sara Kne`evi} `ivi u Priboju , peva, pi{e pe-
sme, govori poeziju i u svemu tome ima uspeha, o ~e-
mu svedo~e brojne nagrade, poslednja je pobeda na in-
ternet konkursu u govorenju poezije na „Danima Da-
nila Lazovi}a“. Sara, koja je po profesiji zubni tehni~ar,
pri~a nam o svojioj potrebi za umetno{}u, za{to nije od-
ustala od nje iako , kako ka`e, nekad nije lako . 

Da li je tvoja potreba da se bavi{ umetno{}u
sputana, jer ̀ ivi{ u malom gradu?

-Pa mo`da bih u nekom ve}em gradu imala vi{e mo-
gu}nosti za bavljenje glumom i muzikom nego ovde, ali
ta potreba da se izrazi{ kroz umetnost tra`i sebi put. Ja
sam je rano osetila , najverovatnije su mi je roditelji pre-
neli I odgajili,tata voli muziku I lepo crta, mama peva.
Ja sam kasnije svoja interesovanja razvijala u {kolskim
sekcijama i muzi~koj {koli koju sam poha|ala u U`icu.
Nije uvek lako , bilo bi lak{e da ovde ima vi{e de{avanja,
koncerata, knji`evnih ve~eri, bilo bi vi{e motivacije za
nas mlade. Volela bih da se na to obrati pa`nja. U sva-
kom slu~aju, volim {to sam ovde. Volim moj mali Pri-
boj, u kome ima jako talentovanih ljudi . Njima treba
dati {ansu, treba im ve}a podr{ka.

[ta su, na osnovu tvog iskustva, najve}e prepre-
ke za mladog ~oveka koji ̀ eli da se izrazi kroz umet-
nost ?

-Mislim da je naj~e{}e nerazumevanje okoline , nera-
zumevanje za tvoju potrebu i nedostatak podr{ke. Ne-
kad ba{ nije lako.Tu je i ona re~enica :“Nema para“ . Ali
mislim da to ne mora da bude istina I razlog da se odu-
stane . Mislim da se, ako se dovoljno trudi{, radi{ na se-
bi, veruje{ i ide{ napred, prepreke prevazilaze. Samo je
bitno dovoljno ̀ eleti, jasno videti cilj i posvetiti mu se.

A ima li, u tom smislu, `ivot u malom gradu,
nekih prednosti?

-U malom gradu }e lak{e da te primete. Tako|e, mo-
`e{ se lak{e oslonit na ljude iz okru`enja, da ti ne{to po-
mognu. Iima se I vi{e vremena, a bavljenje umetno{}u
zahteva slobodno vreme. 

Koja umetni~ka disciplina te trenutno najvi{e
zaokuplja , ~ime bi volela da se bavi{ u narednom pe-
riodu ?

-Trenutno najvi{e vremena posve}ujem svojoj zbir-
ci poezije,koja je u pripremi. Ima tu ipak malo vi{e po-
sla, nego {to sam mislila. Zbirka koju }u, nadam se,
uskoro izdati ,nosi naslov „U jednom dahu“. 

Tako|e, mnogo volim muziku i glumu, ali na`alost
u poslednje vreme, ovde nemam ba{ puno mogu}nosti
da se I u tome oprobam

@IVOTLeto u Prijepolju obele`ile visoke temperature, zvezde padalice i „gost“ iz daleka 

„Japanski sviloprelac“ na Limu
Ova retka vrsta leptira spada me|u najve}e u Evropi. Izle}e se sredinom jula 

i mo`e se na}i do kraja septembra. Prirodno stani{te mu je Japan

Prijepolje - Ovo leto svakako }emo u
Prijepolju pamtiti po neverovatnom
broju dana sa temperaturama koje su se
kretale preko 35 stepeni u kontinuitetu.
To je mnogima „ulep{alo“ leto, jer ka-
kvo je to leto ako nije `arko?! Divne su
bile i no}i koje su mogle da se provedu
na terasi, da se sedi dugo, da se gledaju
razni fenomeni, poput „ki{e“ zvezda pa-
dalica...Neki su primetili da je ovoga le-
ta toliko bilo pauka, kao retko kada. No,
ono po ~emu }u pamtiti ovo leto u Prije-
polju je leptir. Te ve~eri, spremaju}i se
da se organizujemo za jo{ jednu dugu,
toplu no}, izlazak na verandu doneo je
prvorazredno iznena|enje. Moj mu` je
samo tiho kazao:“Do|i da vidi{ ovo ~u-
do. Samo tiho“. I zaista, proviriv{i, ugle-
dah neverovatno velikog leptira koji se
„zaka~io“ za topli zid. Nije reagovao, ~i-
nilo se kao da je neka ne`iva stvar. Uze-
li smo metar i leptir je ovekove~en na fo-
tografiji koja „dokumentuje“ njegovo
prisustvo i njegovu veli~inu. Nije se ni
pomerio. Kao da nam je dozvolio da iz-
vedemo taj „dokazni materijal“.

Potra`ili smo informacije i saznali da
je re~ o retkoj vrsti leptira na ovim pro-
storima „japanskom sviloprelacu“ . To
je jedan od najve}ih leptira u Evropi. Iz-
le}e sredinom jula i mo`e se na}i do kra-
ja septembra. Prirodno stani{te mu je je-
dino Japan. U Evropu je unet sredinom
19. veka, sa namerom da se iz njegovih

~ahura koriste svilenkaste niti kao za-
mena za svilu dudovog svilca koji je ~e-
sto obolevao na evropskom tlu. Odusta-
lo se jer se pokazalo da se ta svila ne mo-
`e koristiti, ali je leptir ostao u Italiji, Au-
striji i na Balkanu. Hrani se listovima
hrasta, bukve i pitomog kestena. Do sa-
da je vi|en u ̂ ajetini, na Zlatiboru, u ne-
kim gradovima Bosne i Hercegovine i
eto, ovog leta, iznenada i u Prijepolju. 

Setih se {kolske priredbe, be{e to u
dvori{tu Osnovne {kole „Vladimir Peri}
Valter“ kada su se prire|ivali ske~evi,
pevalo se, recitovalo, igralo, sviralo i
igrokazivalo. Ja sam, ne starija od 7-8
godina, imala providna leptirova krilca
prika~ena zihernadlama na belu haljini-
cu i pevala sam pesmicu:“Leptiri}u, {a-
reni}u, do|i k meni amo, evo imam le-
pu ru`u, pomiri{i samo ...“. Veliki leptir,
oker boje, sa neobi~nim ornamentima
na krilima, sli~an ogromnom moljcu,
odleteo je te no}i iznad rasvetalih crve-
nih mu{katli sa na{e verande u no}. Nas
dvoje smo se setili one pesme „uli~na
svetiljka“ dok „leptiri lete pravo na nju
ne znaju}i da im je tu kraj“, pa otuda sa-
vet leptiru „be`i u no}, jutro sa~ekaj,
svetlost }e do}“ koja se pevala za na{ih
gimnazijskih dana.

Leptiri se smatraju jednim od najlep-
{ih stvorenja na svetu. Njihovi estetski
aspekti o~aravaju i neverovatna je pro-
mena koju ~ine iz jednog oblika u drugi,

nazvana metamorfoza. Mnogo je ljudi
koji su opsednuti leptirima. Oni izaziva-
ju osmeh i ne`nost. Po{to vole cve}e i
gotovo se stapaju s njim u vatrometima
boja, ~ine da priroda izgleda jo{ privla~-
nije. Leptire povezujemo s ljubavlju. Ko-
liko ste puta ~uli kako ljudi govore kad
se zaljube o „leptiri}ima u stomaku“.
Leptiri nas podse}aju da se nikada ne
bojimo „{irenja krila“, sanjarenja i lete-
nja koliko god mo`emo (postizanja tih
snova i ne ograni~avanja sebe). Neki }e
re}i da je i sre}a kao leptir: „ako ga pro-

gonite uvek }e biti izvan dometa, ali ako
mirno sedite, slete}e vam i na ruku“.

Leptirima je dato va`no zna~enje u
skoro svim velikim civilizacijama, religi-
jama i duhovnim tradicijama. Obi~no
simbolizuje osnovne `ivotne koncepte,
kao {to su `ivot i smrt, ljubav i sre}a. A
ima leptira koji sve to pro`ive za samo je-
dan dan. Zar Andersen, taj veli~anstveni
pisac ~arobnih bajki nije rekao:“ Samo
`ivljenje nije dovoljno’, rekao je leptir,
‘morate imati sunca, slobode i mali cvet“.

Indira Had`agi}-Durakovi}

Sara Kne`evi}, peva, pi{e poeziju, recituje stihove

Mladim pribojskim umetnicima 
treba dati {ansu

Ratnih 90-tih, kada je
mu{ki deo firme DOO

„11.maj“ bio na rati{tima,
nas pet `ena „ginulo“je u

pogonu prera|uju}i 
bukovu gra|u, pri~a 

jedna od najuspe{nijih 
privrednica u ovom delu

zemlje 

Nova Varo{ - Angela Suboti} Popovi}
(62), uspe{na porodi~na, poslovna i dru-
{tveno anga`ovana Radoinjka, jedna je
od retkih preduzetnica u novovaro{kom
kraju koja je svoju sudbinu i biznis veza-
la za seosko ognji{te. Diplomirana je
ekonomistkinja i jedina dama me|u pi-
land`ijama. Vlasnica je prve registrova-
ne firme na ovim prostorima - DOO
„11.maj“, koja se bavi primarnom proiz-
vodnjom prerade drveta. 

Zahvaljuju}i nepresu{noj energiji i
inicijativi, upornosti, izo{trenoj poslov-
noj intuiciji i menad`erskim sposobno-
stima, Angela pune 33 godine uspe{no
istrajava u tipi~no „mu{kom“ poslu. Ova
hrabra i preduzimljiva ̀ ena ka`e da je to-
kom svoje duge i plodonosne poslovne
karijere nebrojeno puta na svojoj ko`i
osetila koliko je te`ak put kojim pripad-
nica ne`nijeg pola mora da pro|e da bi
do{la do va`ne pozicije i uspela u svetu
biznisa. 

-Mu{karci u poslovnom smislu su
prili~no sumnji~avi kada je `ena u pita-
nju i ~esto diskriminatorski nastrojeni.
Do`ivljavala sam da me u neverici „pre-
sli{avaju“ koliko znam o procesu proiz-
vodnje i ma{inama - pri~a za na{ list An-
gela Suboti} Popovi}, vlasnica pilane u
~ijim se pogonima izra|uju elementi za
drvene objekte, patosi, oblice, poluobli-
ce, lamperije...Podse}a da se i danas ve-
}ina poslova sklapa u kafani, za koju `e-
ne preduzetnice nemaju vremena jer su
majke i supruge, svakodnevno anga`o-

vane i na ku}nim poslovima. @ene su
svoju emancipaciju duplo platile tako {to
su u ̀ elji za ravnopravnosti maksimalno
anga`ovane i na poslu i u ku}i, na njivi,
plasteniku, na zemlji...

-U su{tini ne priznajem podele na
mu{ke i `enske poslove. Ranih devede-
stih, kada je mu{ki deo na{e firme bio na
rati{tima, nas tada pet ̀ ena „ginule“ smo
u pogonu prera|uju}i bukovu gra|u. To
je jako te`ak posao koji zahteva i snagu i
ve{tinu. Pokrivale smo ~itav proces pro-
izvodnje i uspe{no savladale rad na svim
ma{inama - isti~e Angela, koja kao jed-
na od najuspe{nijih preduzetnica u
ovom delu Srbije nije dobijala priznanja
za pregala{tvo u radu, ali ni podsticaje,
subvencije, donacije. Porodi~nim nov-
cem je ulagala u objekte, opremu, mo-
dernizaciju proizvodnje, otvaranje novih
radnih mesta. Ni korona je nije spre~ila
da i dalje uspe{no plovi preduzetni~kim
vodama. 

-Vrednu, kreativnu i preduzimljivu
`enu treba pustiti da sama na|e svoj put
u biznisu. Ako porodica, dru{tvo i dr`a-
va istinski ho}e da joj pru`e podr{ku, on-
da je najbolje da to u~ine kroz finansijski
podsticaj. ^ak i sa minimalnom nov~a-
nom „injekcijom“ ona }e iskoristiti {an-
su jer su ̀ ene danas u proseku obrazova-
nije, marljivije, odgovornije, spretnije u
komunikaciji i re{avanju konflikata, a i
broj~ano prednja~imo - smatra Angela,
koja dodaje da se za ekonomsku nezavi-
snost i poziciju na tr`i{tu izborila uz sna-
`nu podr{ku porodice. Iz nje, kako ka`e,
crpi snagu, volju i energiju. Boli je, me-
|utim, ~injenica da su ̀ ene na selu naju-
gro`enija kategorija u dru{tvu jer njihov
rad nije dovoljno vidljiv, a ni vrednovan.
One, bilo da su doma}ice ili u agro-bizni-
su vode jo{ jednu bitku - sa patrijarhal-
nim mentalitetom koji je i u dana{njici
dominantan. 

R.Popovi}

Novovaro{anin Stefan Mladenovi} (17) {kolovanje nastavlja u Americi 

Preko Atlantika otvorenog srca 
Nova Varo{-Stefan Mladenovi} (17)

jedini je novovaro{ki srednjo{kolac koji
}e ovu {kolsku godinu poha|ati u SAD.
Tamo }e boraviti u tipi~noj ameri~koj
porodici, bli`e se upoznati sa ameri~kim
obrazovanjem, kulturom, navikama i
obi~ajima. Priliku da desetak meseci
provede u „obe}anoj zemlji“, Stefan je
dobio kao stipendista FLEX Programa
razmene u~enika, koji je Ameri~kog sa-
veta za me|unarodno obrazovanje.
FLEX-om je, ina~e, obuhva}eno dvade-
setak dr`ava Evrope i Azije, me|u koji-
ma je i Srbija. 

Ovaj talentovani u~enik drugog razre-
da novovaro{ke Srednje {kole uspeo je
da se svojim odli~nim poznavanjem en-
gleskog jezika, op{tom kulturom i infor-
misano{}u, psiholo{kim profilom li~no-
sti i drugim ve{tinama i ume}ima izdvo-
ji u grupu najboljih kandidata, prolaze}i
brojne zahtevne eliminacione krugove
testiranja. Kao nagradu dobio je stipen-
diju ameri~kog ministarstva prosvete,
postao polaznik ovog programa i nedav-
no se otisnuo preko Atlantika sa `eljom
da u SAD stekne nova znanja i iskustvo. 

-Ogromna mi je ~ast {to sam u~esnik
ovog presti`nog programa me|unarod-
ne razmene u~enika. Trudi}u se da, naj-
pre, dostojno predstavim svoju  porodi-
cu, {kolu, grad, dr`avu i narod kome pri-
padam. Paralelno }u poku{ati da nau~im
{to vi{e - usavr{im jezik, bli`e upoznam
sa tamo{njim {kolstvom, raznolikom
kulturnom ba{tinom, muzikom, kine-
matografijom, da steknem pravi utisak o
svakodnevici jedne ammeri~ke porodi-
ce,kao i navikama, ̀ ivotom i potrebama

mojih ameri~kih vr{njaka i onih drugih
nacija sa kojima }u ostvariti kontakte u
okviru FLEX-ovog programa - ka`e Ste-
fan, dodaju}i da mu je uklapanje u novu
zajednicu, posebno tako kosmopolitsku,
velika fascinacija. „Ujedno je i veliki iza-
zov, prilika da steknem dragoceno isku-
stvo, upoznam nove prijatelje,kako ame-
ri~ke, tako i iz raznih drugih delova sve-
ta. Zato odlazim potpuno rastere}en da
ne}u biti prihva}en, ili sa bilo kakvim

predrasudama, ve} otvorenog srca.Libe-
ral sam po ube|enju, za mene me|u lju-
dima nema granica i 

prepreka u komunikaciji i dru`enju.
A od Amerike o~ekujem puno, jer, izme-
|u ostalog, smatram da jeste kolevka de-
mokratije“.

Stefan je odli~an |ak, interesuju ga
me|unarodni odnosi, a u perspektivi ne
isklju~uje da mu politika mo`e biti pro-
fesionalno opredeljenje. Najve}a `elja

mu je, ipak, da postane pilot u Vojski Sr-
bije. Engleski je, ka`e ovaj simpati~ni
mladi} jezik neba, i odatle su mo`da ove
dve stvari njegove najve}e ljubavi. 

-Kao njegova profesorka, ponosna
sam na Stefana i ube|ena sam da je on
odli~an kandidat za ovakav program.
Osim {to mu je znanje engleskog jezika
na visokom nivou, Stefan poseduje i
mnoge druge kvalitete - ubedljiv je, elo-
kventan, samouveren, prilagodljiv dru-
gim ljudima i situacijama, nema predra-
suda, kosmopolitskog je duha i izuzetno
dru`eljubiv i blage naravi. O~ekujem da
u Americi osvoji neka nova znanja i ve-
{tine, stekne dragoceno iskustvo i {to je
mo`da i najzna~ajnije, sve to primeni u
svojoj zajednici i pomogne njenim `ite-
ljima, posebno onima koji su najsenzibil-
niji i najugro`eniji. U fokusu ovog i sli~-
nih programa i jeste da nau~e da razviju
humanost i empatiju i pomognu dru-
{tvenoj zajednici na lokalnom nivou -
nagla{ava profesorka engleskog jezika
Dalida Musi} Avdi}, koja je i sama, na
po~etku svoje profesorske 

karijere, a u okviru sli~nog programa,
boravila u SAD nakon petooktobarskih
promena u Srbiji. R. Popovi}

Retka vrsta leptira
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Zavidan nivo znanja 
engleskog jezika, blaga 
narav i kosmopolitski duh:
Stefan sa profesorkom 
Dalidom Musi} Avdi} 

U „obe}anoj zemlji“ 
Stefan }e boraviti deset
meseci kao stipendista
ameri~kog ministrastva
obrazovanja, u okviru
FLEX programa 
me|unarodne razmene
u~enika 

S.Bjeli}

Nagrada na „Danima Danila Lazovi}a“
Kako gleda{ na nagradu koju si osvojila na nedavno zavr{enom festival „Dani Danila Lazovi}a“? Mnogi su ko-

mentarisali da si poeziju govorila jako dobro, kao i student glume, koji ma }e to biti profesija.
-Nagrada na Festivalu „Dani Danila Lazovi}a“ je do{la neo~ekivano , nisam joj se ni najmanje nadala, ali mi je srce puno, prven-

stveno zbog toga {to mi se ostvarila ̀ elja da govorim poeziju na tako va`nom doga|aju, u svom gradu, pred profesionalcima I lju-
dima koji vole poeziju . Posmatram mnoge talentovane umetnike i upijam znanje svakodnevno...Verujem da se to i isplatilo i da
je kao rezultat moje ljubavi, truda i sazrevanja do{la ba{ i ova nagrada. Trudim se da svaki svoj dan ispunim poezijom, muzikom i
glumom, mislim da nam to poma`e da budemo bolji . 

U malom gradu
}e lak{e da te
primete: Sara

Kne`evi}
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Korona u pljevaljskom Domu starih
Pljevlja - Korona je u Pljevljima u{la i u Dom
starih, saznaje Televizija Crne Gore (TVCG). Testi-
rani su svi korisnici i zaposleni, a 11 osoba je po-
zitivno na koronavirus. Kako saznajemo, devet
od njih su korisnici, a dvije osobe zaposleni u Do-
mu. Usluge Doma starih u Pljevljima koristi 55
osoba. Ina~e, Pljevlja su op{tina sa najvi{e obo-
ljelih na 100.000 stanovnika.

Donacija ro`ajskom Domu zdravlja
Ro`aje- Posredstvom Humanitarne zajednice
„Sandzak“, a u organizaciji udru`enja „Fedzer“
iz Lajpciga, ro`ajskom Domu zdravlja dopre-
mljena je vrijedna donacija u vidu ljekova i me-
dicinske opreme. Zahvaljuju}i na izuzetno zna-
~ajnoj donaciji, dr Jaho Pepi}, direktor Doma
zdravlja,ukazao je na sve manji priliv sredstava
i veliki pritisak na zaposlene. Istakao je da je rije~
o donaciji vrijednoj 10.800 evra koja je, kako ka-
`e, stigla u pravo vrijeme.

Preduzetnica Angela Suboti} Popovi} jedina
dama me|u piland`ijama 

Tri decenije u
„mu{kom“ poslu 

Angelina Suboti} Popovi} u pogonu

Tekst je deo projekta
„Mladi u kulturi i
umetnosti
Sand`aka“, koji 
se sufinansira
sredstvima iz

bud`eta Republike
Srbije, Ministarstva za kulturu 
i informisanje. Stavovi izneti 
u podr`anom medijskom
projektu nu`no ne izra`avaju
stavove organa koji je 
dodelio sredstva.

Zbog pandemije festival Stari grad i ove godine onlajn preko RTVNP

Snimljeni prvi nastupi
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Novi Pazar - Nije upitno da su ~eti-
ri kluba u najja~im ligama Srbije (je-
dan manje u odnosu na pro{lu sezonu)
bogatstvo Novog Pazara. Snaga i cilje-
vi do kojih bi da do|u su im raznoliki,
pa i to daje dodatnu dra` sezoni koja je
za jedne odavna po~ela, za druge samo
{to je krenula, a ostalima tek predstoji.
Sistemi takmi~enja i propozicije fud-
balske, ko{arka{ke, rukometne i futsal
lige iako imaju neke sli~nosti uglav-
nom se ne podudaraju. U svim ligama
posle regularnog dela igra}e se dodat-
na kola najboljih klubova s finalima
plej - ofa, jedino }e u rukometnoj AR-
KUS ligi tabela poslednjeg kola plej -
ofa odrediti prvaka. U trci za opstanak
osim direktnih ispadanja nakon plej -
auta neizvesnost }e produ`iti bara`
utakmice (fudbal i futsal).

Nedostaju kvalitetni 
mladi igra~i

Za novopazarske klubove zajedni~-
ka nit je nedostatak kvalitetnih mladih
igra~a ro|enih 2000. godine i kasnije.
Bacimo li pogled na rostere ekipa lako
zaklju~ujemo da i tamo gde ih ima za
njih su predvi|ene epizodne uloge.
Kao da elitne lige i mladost ne idu jed-
no uz drugo. Nije ovde re~ o nedostat-
ku hrabrosti kod uprava i trenera, pro-
blem je mnogo slo`eniji. Godine na-
stupanja u najja~em rangu, u gotovo
svim sportovima, nisu ispra}ene kva-
litetnim radom sa podmlatkom ili ta-
lenata prosto nema, {to bi ruku na srce
bilo neozbiljno tvrditi. Mnogi }e s pra-
vom re}i kakva onda korist od takvih
liga kad njene ~ari ne}e osetiti mladi
igra~i iz baze ili }e se upitati, i opet ne-
}e biti daleko od istine, da li baze kakve
bi trebale da su uop{te i postoje.

Fudbaleri }e poku{ati da se domog-
nu pozicije do broja 12. Toliko klubo-
va ostaje u eliti i naredne sezone. Naj-
va`nije je nakon plej - auta izbe}i dva
poslednja mesta koja vas direktno {a-
lju u ni`i rang, a bilo bi dobro zaobi}i i
pozicije 13. i 14. (13. iz Superlige igra
bara` za opstanak sa ~etvrtoplasiranim
drugoliga{em, a 14. sa tre}eplasira-
nim). Mesto na tabeli i sastav ekipe u
ovom momentu nisu garancija za pla-
sman me|u osam timova (posle regu-
larnog dela oni }e odlu~ivati o prvaku
po jednokru`nom bod sistemu u se-

dam kola). Bilo bi sjajno kad bi ova
prognoza bila pogre{na.

Linglong liga je unikatna zbog pra-
vila da u svakom timu na terenu svih
90 minuta mora biti jedan igra~ ro|en
2000. godine i mla|i. U slu~aju da iz
nekih razloga igra~ tog uzrasta izlazi iz
igre u nekom trenutku na teren }e
umesto njega u}i drugi igra~ ~ija sta-
rost (mladost) odgovara propisu. No-
vi Pazar je u prvih deset utakmica mu-
ku mu~io sa tom obavezom. Biv{i tre-
ner Milanovi} poku{avao je sa Bala-
`om i Bacanovi}em (u me|uvremenu
napustili klub) i Mihailovi}em (namet-
nuo se), ali je problem koji ne bi treba-
lo da je problem ostao. 

Novi trener Kola{inac u tri duela
probao je sa sa Vahidom Zimonji}em
(datum ro|enja 14.07. 2000.) i Boji-
com Nik~evi}em (4.02.2000.), i ~ini se
tu se ne}e zaustaviti. Zaista je pora`a-
vaju}e da Novi Pazar ne mo`e da pro-
na|e u svojim redovima jednog igra~a
do 21 godine dostojnog Superlige.
Ostala mla|arija, golman Kahrimano-
vi} (2003.) i Ali} (2004.) kako trenutno
stvari stoje nije ni blizu ulaska u najbo-
lji sastav. Primera radi, Metalac je na
nedavnom gostovanju u Novom Paza-
ru u najboljem sastavu imao trojicu
tzv. bonusa. Nije ohrabruju}e kad tre-
ner Kola{inac (isti slu~aj bio je i sa nje-
govim prethodnikom Milanovi}em)
ka`e uo~i duela sa Crvenom zvezdom:
„Imamo problem s bonus igra~ima -
neadekvatno su raspore|eni“. Preve-
deno na svima razumljiv jezik to zna~i
da zauzimaju mesta igra~ima koji bi na
tim pozicijama mogli da daju vi{e, ili
najta~nije - da ne postoji pravilo ne bi
ih ni bilo u timu.

Ko{arka{i prijatno iznenadili 

Trener Darko Kosti} pro{le sezone
prijatno je sa ekipom koju je formirao
iznenadio i najbolje ko{arka{ke pozna-
vaoce zauzimanjem petog mesta u
KLS. Iz malo vi|enog tokom priprem-

nog perioda izbistrilo se da bi ove sezo-
ne plasman u sredini tabele bio uspeh,
ali iskustvo iz pro{le nas u~i da ne bi
trebalo olako i prebrzo donositi za-
klju~ke. Tri nedelje pred po~etak {am-
pionata klub se rastao od Amerikanaca
Poupa, njega je na pozicijama 1 i 2 na-
sledio njegov sunarodnik Vejr. Da li je
to dovoljno uz ostala poja~anja za jed-
no od prva tri mesta koja vode na pro-
le}e u Superligu i eventualne duele sa
Crvenom zvezdom, Partizanom, Mega
Basketom, FMP-om i Borcem prve na-
znake }emo dobiti ve} posle nekoliko
kola (utakmicu prvog kola Novi Pazar
igra ovog vikenda u Kragujevcu protiv
Radni~kog). U ligi koju ~ini 16 klubo-
va dva najslabija prelaze u ni`i rang i
po svemu do sada ura|enom Novi Pa-
zar ni u teoriji nije vi|en u tom dru-
{tvu.

Uloga igra~a ro|enih 2000. godine i
nakon nje i ove sezone sve{}e se na mi-
nimalnu sa izuzetkom Emina Eminbe-
govi}a (13.03.2001). Kosti} je najavio
da je za mladog beka ove sezone osta-
vljeno dovoljno minuta da se nametne.
Ostali iz tog korpusa, @eljko Mili}
(2003), Luka Kulund`i} (2004) i mo-
`da Edin Bronja (2003) ve}e minuta`e
mogli bi da se ogrebu samo u nekoj
vanrednoj situaciji.

Rukometni tim poku{a}e u izuzet-
no jakoj A grupi (Vojvodina, Metalo-

plastika, Dinamo, Crvena zvezda,
Radni~ki Kg, Obili} i Jugovi}) da zau-
zmu jedno od prva ~etiri mesta koja
garantuju plej - of. Plasman od 5-8.
mesta vodi u plej - aut, posle kojeg }e
se ~etiri tima preseliti u Super B ligu.
Ukoliko ne izbori plej - of Novi Pazar
na osnovu sastava u koji se posle dve
godine vratio i desni bek Savo Slavu-
ljica ne bi trebalo da brine za opsta-
nak. U prva dva kola sa gostovanja je
donet jedan bod, slede}i me~ i prvi u
Pendiku je u nedelju protiv Obili}a
(18.30). 

Futsal tim i dalje jak 

Klub me|u prijavljenim ima dosta
igra~a ro|enih 2000. godine i kasnije,
me|u njima znatan udeo u igri treba-
lo bi da daju Danijel Radosavljevi}
(2000) i Aleksandar Mrvaljevi} (2001),
mo`da i izuzetno mladi golman Faris
Gud`evi} (2004). Za ostale - Ahmeta
Meki}a (2001), Almina Meki}a
(2001), Ahmeda Ba}i}anina (2003),
Hamzu Ba}i}anina (2004) previ|ene
su mrvice.

Kao i pro{le sezone najve}a i najre-
alnija o~ekivanja su od futsal tima. Ia-
ko su oti{li trener Cvetanovi} i igra~i
Aleksi}, Rami}, Milosavljevi}, Stoj~ev-
ski i Dejan Jovanovi} novi trener Milo{
Todorovi} jo{ uvek ima jak sastav po-

ja~an crnogorskim reprezentativcima
Eldinom ]orovi}em i Lukom Vuleti-
}em. Prva liga bi kona~no mogla da
ima nikad zanimljivije prvenstvo i sa
najvi{e kandidata za titulu, osim No-
vog Pazara tu su jo{ i aktuelni {ampion
FON, Vranje i novi prvoliga{ Loznica
Grad 2018. Sistem takmi~enja se nije
menjao, pa }emo prvaka dobiti kroz
plej - of, dok }e u ni`i rang oti}i posled-
nji i jo{ dva kluba nakon bara`a u ko-
jem deveti ide na drugoplasiranog iz
drugog ranga, a osvaja~ osmog mesta
u Prvoj ligi na tre}eplasiranog. U pr-
vom kolu slede}eg vikenda u Novi Pa-
zar sti`e Kal~a.

Sastav uglavnom ~ine iskusni igra-
~i uz koje }e va`na karika, po najavi
trenera Todorovi}a, kona~no postati i
juniorski reprezentativac Ensar Red`o-
vi} (2003). 

Kad je jedan klub ~lan Superlige ne
postoji ni{ta va`nije od opstanka u
njoj. Da se za du`e vreme u najja~oj li-
gi dobije jedan, dva ili vi{e talenata iz
sopstvenih redova, i to bi trebalo da je
bitno. Iskorakom Zimonji}a ili nekog
drugog, Eminbegovi}a ili nekog dru-
gog, Gud`evi}a ili nekog drugog, Ensa-
ra Red`ovi}a ili nekog drugog, moglo
bi da se ka`e - ovo je ba{ imalo smisla!
Najgore od svega bilo bi da pro|e jo{
jedna sezona u ~ekanju onih koji ne}e
do}i. 

Godine nastupanja 

u najja~em rangu, 

u gotovo svim 

sportovima, nisu ispra-

}ene kvalitetnim ra-

dom sa podmlatkom 

Novopazarski superliga{i formirali timove za izazove najja~ih liga, ali se ne mogu pohvaliti prisutno{}u mladih igra~a

^ekaj me, skoro sigurno ne}u do}i
Prvoslav Le{evi}

Ekolo{ka sekcija O[ „@ivko Ljuji}“iz Nove Varo{i primer eko-aktivizma u novovaro{kom kraju 

Ni korona im nije pomrsila akcije 
Mladi ~uvari `ivotne sredine, uprkos pandemiji, aktivni i na terenu i onlajn, uz podr{ku svoje profesorke Jovane Dumi}

Nova Varo{ - Ekolo{ka sekcija
O[„@ivko Ljuji}“ najsvetliji je primer
eko-aktivizma u novovaro{kom kraju.
Mladi ~uvari prirode iz jedine gradske
osmoljetke i u doba korone zadr`ali su
lidersku poziciju u organizovanju i spro-
vo|enju brojnih aktivnosti i programa
na polju ekologije.

-Lane smo zbog epidemiolo{kih me-
ra i specifi~nog re`ima nastave bili pri-
nu|eni sa smanjimo terenske akcije, ali
nas ni korona nije spre~ila da se dru`i-
mo u prirodi i ̀ ivimo u skladu sa njom -
ka`e profesorka ekologije i biologije Jo-
vana Dumi}, koja vi{e od jedne decenije
uspe{no vodi ekolo{ku sekciju - kreativ-
nu i vrednu grupu od oko 30 u~enika
uzrasta od petog do osmog razreda. Pro-
fesorka isti~e da su se za{titom `ivotne
sredine bavili ~ak i „na daljinu“. U~e-
stvovali su na on-lajn konkursima, se-
minarima, edukativnim radionicama,
obele`avali zna~ajne svetske datume u
oblasti ekologije, a osvajali su i nagrade
- ~ak dve na takmi~enju „No} istra`iva-
~a“ i svojoj {koli na dar doneli savreme-
ni mikroskop za kabinet biologije. 

-U manjim grupama i{li smo na iz-
lete i istra`ivali bogato prirodno nasle|e
na{eg kraja. ̂ istili smo {kolsko dvori{te,
sadili cve}e i zelenilo, organizovali izlo-
`be od recikliranih materijala... Ve} su
nam tradicionalno najzanimljivije akci-
je tokom kojih ispitujemo kvalitet vode i
vazduha na osnovu bio-indikatora, ~ime
ste~eno znanje u {koli poku{avamo da
primenimo u praksi. Pravili smo ~ak i
godi{nji katastar zaga|iva~a u na{em
gradu. Kao najve}e zaga|iva~e „targeti-
rali“ smo pilane, peletare, individualna
lo`i{ta i gradsku toplanu - ka`u ovi mla-
di ekolozi iz {kolske sekcije uz ocenu da
je ljudska vrsta najve}i neprijatelj priro-
de, a da ~ovek svojom nemarno{}u i
neodgovornim postupcima i odnosom

prema `ivotnom okru`enju sve vi{e
ugro`ava planetu zemlju. 

Kako bi pru`ili svoj dodatni dopri-
nos da se podigne svest o zna~aju ekolo-
gije i smanji zaga|enje na mikro planu,
ekolozi iz O[„@ivko Ljuji}“ planiraju da
se u narednom periodu vi{e fokusiraju
na mapiranje crnih ekolo{kih ta~aka i
„agresivniju“ kampanju kod nadle`nih
da ih vi{e ne bude ili bar svedu na mini-
mum. 

-Ova mlada deca ve} imaju poprili~-
no razvijenu ekolo{ku svest, jer im u
okviru nastave, a i van nje, konstantno
usa|ujemo ljubav prema ekologiji. Ali,
ne samo re~ima, ve} i delima i provo-
|enjem {to vi{e vremena u prirodi. Sa-
mo tako oni sti~u jasnu sliku koje su
prednosti za{tite `ivotne sredine, ali i
negativni efekti zaga|iva~a i ljudskog
nemara po okolinu - nagla{ava Dumi}.
Profesorka Jovana podse}a da na pra-

vilan razvoj ekolo{ke svesti kod mladih
najvi{e uti~u porodica i {kola, ali i insti-
tucije svojim stalnim i usmeravaju}im
delovanjem. Ta kop~a familije, obra-
zovne ustanove, institucije, kao i u zna-
~ajnoj meri civilnog sektora i medija u

oblasti ekologije je jo{ uvek slaba{na,
smatra Dumi}, i zato bi ja~anje tih spo-
na trebalo da bude primarni cilj svih
nas zajedno. 

Profesorka ka`e i da su u poslednje
vreme vidljivi pomaci u unapre|enju
za{tite ̀ ivotne sredine na nivou dr`ave i
op{tine, ali je iznena|uju negativni
trendovi u radu nekih nevladinih orga-
nizacija i udru`enja (~ak i lokalnih) u ~i-
jem bi fokusu trebalo da bude za{tita ̀ i-
votne sredine. „Za pojedine je ekologija
hobi i pogodno tle za „ispiranje“ mozga
teorijom i formom, bez su{tine. A iako
ima konkretnih akcija, najve}im delom
se svode da se (zlo)upotrebe mla|i i sta-
riji osnovci - ~lanovi gradske i seoskih
ekolo{kih akcija i aktivisti lokalnih
omladinskih organizacija kao „izvo|a-
~i radova“, a da se tu|im perjem kite ne-
ki drugi. Jo{ je spornije {to se projektno
sufinansiranje ekolo{kih projekata od
strane nekih udru`enja koristi kako bi
se zaradio neki dinar, a ne da se ti pro-
grami realizuju na dobrobit lokalne za-
jednice, podizanje svesti o ekologiji kroz
obrazovanje i sli~no“, smatra profesor-
ka Jovana Dumi}. 

R. Popovi}

Sand`a~ke op{tine u Crnoj Gori tra`e izgradnju regionalne deponije

Samo deponija rje{ava problem 
Berane- U poslednje dvije deceni-

je iz Vlade Crne Gore je konstantno
najavljivano da }e se za potrebe op{ti-
na sa sjevera graditi regionalna depo-
nija za odlaganje komunalnog otpa-
da. Jo{ 2010. godine izabrana je loka-
cija Vasove vode, oko dva kilometra
od Berana, podsje}a podgori~ki dnev-
nik Dan. 

Mje{tani Beransela, potpomognuti
brojnim nevladinim organizacijama i
udru`enjima, uspjeli da sprije~e nje-
govu realizaciju, uz obrazlo`enje da bi
regionalna deponija na tom mjestu
negativno uticala na zdravlje lokalnog
stanovni{tva, pa je ovaj vi{emilion-
skom projekat ostao je mrtvo slovo na

papiru, a sjeverne op{tine muku mu-
~e s otpadom. 

- Berane je godinama bilo prepo-
znato po nerije{enom pitanju odla-
ganja komunalnog otpada. Tako su
slike grada zatrpanog sme}em godi-
nama obilazile svijet, dok se lokalno
stanovni{tvo protivilo izgradnji sani-
tarne deponije na Vasovim vodama.
Promjenom lokalne vlasti u Berana-
ma 2014. godine prona{li smo alter-
nativno rje{enje za odlaganje sme}a
tako {to smo iznad sela Ruji{te do{li
do lokacije za tu namjenu. Od tada
grad je postao ~ist, jer na{e ekipe sva-
kodnevno transportuju otpad na po-
menutu lokaciju udaljenu od grada

preko trideset kilometara. Me|utim,
to je samo privremeno rje{enje, jer se
problem odlaganja komunalnog ot-
pada mo`e rije{iti trajno jedino ako
se izgrade regionalna sanitarna de-
ponija i recikla`ni centar za nekoliko
op{tina. Za tako ne{to potrebna je
ve}a posve}enost dr`ave, koja do sa-
da nije pokazala potrebnu sprem-
nost za realizaciju ovog krupnog i iz-
uzetno zna~ajnog projekta, naglasio
je direktor beranskog Komunalnog
preduze}a Savo Vu~eti} za Dan.

S njim je saglasan i direktor Ko-
munalnog preduze}a iz Andrijevice
Migo ̂ uki} koji nagla{ava da je regi-
onalna deponija najbolje rje{enje za
odlaganje otpada. Prema njegovim
rije~ima, iako je Berane mo`da naj-
bolje rje{ilo problem odlaganja sme-
}a, jer pored deponije u mjestu Su}e-
ska, gradi transfer stanicu za prera-
du otpada, to ipak nije dovoljno. „Sa-
glasni smo s ocjenama stru~njaka
koji tvrde da se neopravdano kasni s
izgradnjom regionalne sanitarne de-
ponije koja rje{ava ovaj problem“,
poru~uje ^uki}. C.D. 

Sme}e iz Petnjice putuje u Ro`aje 
U nemogu}nosti da prona|u odgovaraju}u lokaciju za odlaganje sme}a, pet-
nji~ka lokalna uprava bila je primorana da, uz potpisivanje odre|enog ugovo-
ra, prona|e firmu koja godinama otpad iz Bihora transportuje u Ro`aje. „To
nije trajno rje{enje. Rje{enje je svakako izgradnja regionalne sanitarne depo-
nije. Nije dobro {to se ovoliko dugo kasni s realizacijom tog projekta koji nije
makao od po~etka“, naglasio je predsjednik Op{tine Petnjica Samir Agovi}.

Pomo} poljoprivrednicima
iz bud`eta op{tine Prijepolje

Potpisani ugovori
o subvencijama 

Skoro svi koji 
su konkurisali 
dobili sredstva 

Prijepolje - Skoro svi poljopri-
vrednici koji su ove godine konkuri-
sali za sredstva op{tinskog bud`eta
namenjena investiranju u poljopri-
vredna gazdinstva, ostvarili su ovo
pravo, odnosno njih 196, od 197 ko-
liko ih je apliciralo. Zajedno sa bu-
d`etskim sredstvima koja su iznosi-
la 13 miliona dinara i ulo`enim sred-
stvima poljoprivrednika, u mehani-
zaciju i opremu poljoprivrednika u
Prijepolju, investirano je ukupno
oko 26 miliona dinara. 

-Pored ovih sredstava ima}emo
jo{ oko pet miliona dinara za pri-
plodni materijal, tako da smo poka-
zali da ̀ elimo jako selo i jakog proiz-
vo|a~a. Samo tako mo`emo da ra~u-
namo na razvoj ovog kraja koji je
prete`no poljoprivredni i raspola`e

sa velikim prirodnim resursima, re-
kao je predsednik op{tine Vladimir
Babi}, prilikom potpisivanja ugovo-
ra sa poljoprivrednicima. On je upo-
znao proizvo|a~e i sa sredstvima
Fondacije „Ana i Vlade Divac“ koja
su im tako|e na raspolaganju i dru-
gim mogu}nostima u~e{}a u razli~i-
tim vidovima podr{ke koji sti`u sa
nivoa Ministarstva za poljoprivredu.

Kako je re~eno, prijepoljska op{ti-
na je, bar na podru~ju Zlatiborskog
okruga, ako ne i {ire, jedina koja ovo-
lika sredstva izdvaja za razvoj poljo-
privrede putem subvencija. Na `a-
lost, sela se gase, ali cilj je da se mla-
|i ljudi podstaknu da se opredele za
selo i poljoprivrednu proizvodnju
.Mnogi poljoprivrednici su iskoristi-
li subvencije koje je dr`ava davala za
nabavku mehanizacije, tako da su
prijepoljska sela bogatija i za vi{e od
40 novih traktora u privatnom vla-
sni{tvu proizvo|a~a. I. H-D.
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.Za jako selo i jake poljoprivredne
proizvo|a~e: Subvencije

Mladi ~uvari prirode iz novovaro{ke
osmoljetke sa profesorkom Dumi} 

„Na klik do ~istijeg grada“ 
„Na klik do ~istijeg grada“ naziv je
novog projekta lokalnog ekolo-
{kog udru`enja „EKO-Varo{„. Sa
1,2 miliona dinara finansira ga
Vlada [vajcarske preko [vajcarske
agencija za razvoj i saradnju (SDC),
a sprovode Helvetas Swiss Interco-
operation i Gra|anske inicijative,
uz podr{ku Op{tine Nova Varo{.
Projektne aktivnosti traja}e do
marta naredne godine, a primar-
ni ciljevi programa su efikasnije
lociranje lokalnih zaga|iva~a, kao
i da se kroz zna~ajnije u~e{}e gra-
|ana i ja~anje spone civilnog sek-
tora sa nadle`nim institucijama
za{tita ̀ ivotne sredine podigne na
vi{i nivo. 

Te{ko do opstanka u najja~oj ligi: FK Novi Pazar
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Prijatno iznena|enje: OKK Novi Pazar

Ne bi trebalo da brinu za opstanak:Rukometni tim
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petak, 1. oktobar 2021.VIII

MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS

Period:
3 meseca - popust 10% 

= 546,00 din

6 meseci - popust 15%

=1.053,00 din

12 meseci - popust 20%

=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Op{tina Pljevlja za sport izdvojila skoro 290 hiljada evra

Najvi{e novca za FK „Rudar“

Prijepoljski Dom kulture doma}in centralne proslave

Dani evropske ba{tine u Srbiji
Prijepolje - Prva dva oktobarska da-

na prijepoljski Dom kulture bi}e do-
ma}in centralne proslave Dani evrop-
ske ba{tine u Srbiji, koji se odvija pod
pokroviteljstvom Ministarstva za kul-
turu i informisanje. 

O~ekuje se prisustvo ministarke za
kulturu Maje Gojkovi} sa saradnicima,
kao i ambasadora vi{e zemalja, direk-
tora va`nih kulturnih institucija, odno-
sno predstavnika ustanova kulture iz
drugih gradova Srbije. Svake godine,
izborom druge teme kojom se obele`a-
va ova manifestacija, stavlja se u fokus
odre|ena vrsta nasle|a i problematika
koja ga prati te je

Ministarstvo za kulturu i informisa-
nje objavilo da }e se ovogodi{nja mani-
festacija, odvijati pod motom „Kultur-
no nasle|e za sve - All inclusive“. Na tu
temu, ove godine odr`avaju se razni
doga|aji i performansi u 50 evropskih
zemalja, a cilj je prezentovati zajedni~-
ko nasle|e koje doprinosi po{tovanju
razli~itosti. Za Dom kulture, ali i Bibli-
oteku i Muzej, ovo je prilika da se pre-
zentuje kulturna ba{tina Prijepolja kao
primera multietni~ke sredine.     I. H-D. Dom kulture u Prijepolju
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Pljevlja - Za sufinansiranje progra-
ma rada 19 sportskih klubova i jednog
sportskog dru{tva u teku}oj godini Op-
{tina Pljevlja ove godine izdvojila je
286.600 evra.

Za ekipne sportove opredijeljeno je
80 odsto ili 228.000 evra, a ostatak od-
snosno 57 hiljada evra raspore|en je
za pojedina~ne sportove. Sportskom
dru{tvu Op{tine Pljevllja dodijeljeno je

1.600 evra. Najvi{e novca 53.295 evra
iz op{tinske kase ove godine dobi}e
Fudbalski klub Rudar, koji se takmi~i
u prvoj crnogorskoj ligi. Odbojka{ki
klub Rudar dobi}e 37.817 evra, a
omladinski rukometni klub Rudar
37.465 evra. Komisija za procjenu
programa i utvr|ivanje visine sredsta-
va sportski organizacijama, Fudbal-
skom klubu Breznica dodijelila je

33.126 evra, Ko{arka{kom klubu Plje-
vlja 31.309 evra, a Ko{arka{kom klu-
bu Rudar 20.110 evra. Fudbalski klub
Pljevlja dobio je 12.371 evra, a Skija{ki
klub Rudar 10.878 evra. Biciklisti~-
kom klubu Pljevlja dodijeljeno je
7.503 evra, Karate klubu Ris 7.145
evra, Atletskom klubu Rudar 6.636,
Karate klubu Potoci 6.324 evra, Kik
boks klubu Pljevlja 4.983, a [ahov-

skom klubu osnovnih i srednjih {kola
4.636 evra.

Sportski ribolovni klub Lipljen do-
bio je 3.098 evra, Strelja~ki klub Centar
3.075, Auto moto sportski klub AP
sport 2.729, @enski ko{arka{ki klub Ru-
dar 1.500 i Fudbalski klub North star
2014 hiljadu evra. Ugovore sa predstav-
nicima klubova potpisao je predsjednik
Op{tine Igor Golubovi}. C. D. 

Sjednica SO Bijelo Polje 4.oktobra, na dnevnom redu devet ta~aka 

Predlo`eno pove}anje 
jednokratne pomo}i 
novoro|en~adima

Bijelo Polje - Roditelji novoro|enih
beba ro|enih u Bijelom Polju dobija}e
ubudu}e jednokratnu naknadu od 250
evra umjesto sada{njih 150, ukoliko se
usvoji predlog predsjednika Op{tine
Petra Smolovi}a, koji }e se na}i pred
odbornicima u lokalnom parlamentu
4. oktobra.

Istim predlogom Odluke predvi|e-
na je novina kojim se predvi|a visina
iznosa naknade za roditelje novoro|e-
nih blizanaca i trojki u iznosu od 1000
evra odnosno 3000 evra. Na ovaj na~in
Op{tina Bijelo Polje `eli da pro{iri po-
dr{ku koju pru`a gra|anima, saop{ta-

va bjelopoljska informativna slu`ba.
Kako javlja Radio Bijelo Polje, na 24.
sjednici Skup{tine op{tine Bijelo Polje
zakazanoj za 4. oktobar, dnevnim re-
dom predvi|eno je devet ta~aka. Od-
bornici }e se, pored pove}anja pomo}i
novoro|enim bebama, izjasniti o Pred-
logu Odluke o izmjenama i dopunama
Programa privremenih objekata, Pred-
logu Odlukeu o bli`im kriterijumima
za kategorizaciju i razvrstavanje i na~i-
nu obilje`avanja op{tinskih puteva na
teritoriji op{tine Bijelo Polje, kao i o
Predlogu Odluke o izmjeni i dopuni
Odluke o stipendiranju redovnih stu-

denata u op{tini Bijelo Polje. Na dnev-
nom redu je i davanje saglasnosti na
zaklju~enje Ugovora o povjeravanju
obavljanja komunalnih djelatnosti sa
DOO Vodovod „Bistrica“ Bijelo Polje,
Predlogu Odluke o davanju saglasno-
sti na Odluku o prenosu prava raspola-
ganja na gra|evinskom zemlji{tu, a
pred odbornicima se }e na}i i Informa-
cija DOO „Komunalno -Lim“ Bijelo
Polje o stanju gradskog groblja na Lo-
znicama. Na dnevnom redu su i Izbori
i imenovanja, a sjednicu }e prenositi
Radio Bijelo Polje.

C. D. 

Ministar Spaji} najavio
pola milijarde evra 

investicija u Pljevlja

Jo{ hiljadu
radnih 
mjesta

Pljevlja- Ministar finansija i soci-
jalnog staranja Milojko Spaji}, izjavio
je da je dogovoreno pola milijarde
evra investicija u Pljevlja.

On je prilikom nedavne posjete
najsjevernijoj op{tini Crne Gore, ka-
zao i da je dogovoreno novih 1.000
radnih mjesta. „Svaki odlazak u rodni
kraj iskoristim da se vidim sa odgo-
vornim ljudima u PV i razgovaram o
razvoju i budu}nosti grada kako bi-
smo osigurali nova radna mjesta i bo-
lji ̀ ivotni standard Pljevljaka, time i ~i-
tave Crne Gore“, poru~io je ministar
Spaji}.  C.D. 


